
 
 
     Secretariaat fractie: 

        Michel Hazenberg 
        Dollard 22 
        9514 CR Gasselternijveen 
        mhazenberg@aaenhunze.nl 

Tel.: 0599 512797 

 
 
 
Vragen over batterijenverontreiniging landschapswal langs N 33 te 
Eext 
  
 
De afgelopen maanden is  bij een groep bewoners van Eext onrust ontstaan over de 
aanleg van de landschapswal langs de N33. 
Tijdens de door Landgoed Heidehof georganiseerde informatie bijeenkomst heeft de 
RUD het standpunt van B. en W. bevestigd dat de opgebrachte grond - voor een deel  
afkomstig uit de zwaar verontreinigde stortplaats Bierum -  geen enkel risico voor de 
volksgezondheid of voor de natuurlijke omgeving oplevert. De batterijen die door 
bewoners zijn aangetroffen zouden  in de loop der jaren zijn uitgeloogd. In een 
eerder stadium hebt u de gemeenteraad medegedeeld dat de realisatie van de 
landschapswal voldoet aan de regels.  
 
De bewoners waren na afloop van de bijeenkomst niet overtuigd. Verschillende  
vragen bleven voor hen openstaan:   klopt het wel dat de batterijen zijn uitgeloogd, 
kunnen batterijen zonder meer in de bodem worden gestort, waarom moeten burgers 
daarentegen de batterijen wel afzonderlijk inzamelen ?  
Voor de bewoners maar ook voor de PvdA werden  lang niet alle twijfels 
weggenomen.  
  
Wij trokken de conclusie dat het in het belang van alle partijen is, dat absolute 
helderheid wordt geboden en dat dit  nader onderzoek verdient. 
 
De PvdA heeft de afgelopen weken de nodige juridische oriëntaties verricht.  
Daarnaast hebben de bewoners de batterijen in een laboratorium laten onderzoeken.  
Volgens de uitkomsten van het laboratoriumonderzoek bevatten de batterijen wel 
degelijk zware metalen.  
Die informatie is van belang  voor de juridische strijdvraag of de stort van batterijen 
voldoet aan de regels. 
Op basis van  onze verkenningen hebben wij sterke twijfels of dat het geval is.  
Op grond van de bodemwetgeving heeft de overheid op dit punt een zorgplicht.  
In het Besluit Bodemkwaliteit is bovendien  aangegeven dat het verboden is om in 
grond of baggerspecie gevaarlijke stoffen toe te passen. Naast onze eigen juridische 
oriëntaties  hebben wij diverse bronnen geraadpleegd.  
Zo geven de Advieskamer Bodembescherming en  prof. mr. dr. G.A. Biezeveld   vm. 
milieu-officier van Justitie en  bijzonder hoogleraard milieurecht aan dat in grond 
Kwaliteitsklasse Industrie geen batterijen mogen zitten. Batterijen vallen niet onder 
de definitie van bodemvreemd materiaal. 



De vraag of de batterijen in de loop der tijd een risico gaan vormen voor de 
natuurlijke omgeving  en de volksgezondheid en of  dit uiteindelijk consequenties zou 
moeten hebben in de handhavingssfeer kunnen wij niet beantwoorden. Daarvoor is 
nader onderzoek nodig, onder andere analyse van de laboratoriumresultaten. Wat 
zijn de aangetroffen concentraties, wat zijn de achtergrondwaarden en meer van 
dergelijke vragen.  
 
Zo kunnen over de hele toedracht nog veel meer vragen worden gesteld. 
Eén daarvan springt er wat ons betreft bovenuit.  
Mocht  in weerwil van onze voorlopige bevindingen  toch blijken dat deze batterijen 
letterlijk en figuurlijk door de mazen van de wet glippen,  wordt het dan geen tijd - 
gezien het maatschappelijk draagvlak - om de wetten op dit punt  aan te passen ? 
  
Bij al deze vragen staat bij ons in deze case echter bovenaan dat naar alle partijen 
toe absolute helderheid wordt  geboden, dat maatschappelijke onrust wordt 
weggenomen en dat het college zijn verantwoordelijkheid neemt in de brugfunctie 
tussen betrokken partijen. 
 
   
 

Vragen:  
 
1. Bent u - in het belang van alle betrokkenen - bereid om een nader    
    onafhankelijk onderzoek in te stellen naar de juridische, technische en maat- 
    schappelijke aspecten van deze batterijverontreiniging en de gemeente- 
    raad daarover te rapporteren ? Zo neen, waarom niet ? 
 
2. Mochten de uitkomsten van een nader onderzoek uiteindelijk toch in andere  
    richting wijzen dan onze voorlopige bevindingen, deelt u dan onze mening dat 
    wet- en regelgeving met het oog op de maatschappelijke onrust op dit punt tekort  
    schieten ? 
 
3. Bent u in dat laatste geval bereid om actie te ondernemen via de V.N.G of langs 
    andere kanalen om de landelijke wet- en regelgeving op dat punt aan te passen ? 
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